
 

SKOLEBESTYRELSEN 

       SNEJBJERG SKOLE 

Mandag den 18.03.24 

STED: Mødelokale ved administrationen TID: 17.30-20.00 

Fmd. initialer:  

Til stede: 

Niels Røjkjær Dalmose (ND), Liselotte K 

Heller (LH), Henrik Overgaard Juhl (HJ), 

Birgit Torbøl Beenfeldt (BB), Carsten 

Keller Hansen (CH), Marlene Damgaard 

(MD), Monika Bukhave Fruergaard (MF), 

Henrik Kokholm (HK), Vibeke Buskbjerg 

(VI), Brian Rasmussen (BR), Lillian 

Krarup (LI), Mads Medom Madsen (MA) 

Elevrådet: Mia og Mira (til kl. 19) 

 

Afbud: Henrik 

 

Fraværende:  

 

 

 

1. Temadrøftelse (30 min) 

 

Orientering omkring Herning Kommunes 

sygefraværspolitik og hvordan det 

forvaltes her på skolen. 

Orientering omkring sygefraværet på 

Snejbjerg Skole. 

 

 

Bilag: 

Skolebestyrelsen fik en indføring i Herning Kommunes 

sygefraværspolitik. 

I statistikken på landsplan ligger Herning Kommune lavere end 

andre kommuner. 

I Herning Kommune er der udarbejdet holdningsmarkører i 

forhold til forebyggelse og håndtering af sygefravær – modellen 

blev gennemgået. 

Som leder skal man have kontakt til den sygemeldte på 1-5-15 

sygedag. 

Der er modus for hvornår man skal have sygefraværssamtaler fx 

ved fem sygefraværsperioder inden for et år.  

På MED-møde er sygefraværsstatistikken altid på dagsordenen. 

 

Snejbjerg Skoles egen sygefraværsstatistik blev vist og 

gennemgået. 

 

Ud over sygefravær er der også fravær med baggrund i 6. 

ferieuge, omsorgsdage, barns sygdom mv.  

Drøftelse af vikardækning og hvordan vi sikrer, at der leveres 

undervisning ved sygdom. 

Der ligger en kollegial aftale om, at man så vidt det overhovedet 

er muligt, laver en vikarplan, der skal følges. 

 

Der opleves en frustration fra forældreside omkring 

vikardækning. 

Ledelsen laver en information ud til forældre omkring hvordan 

det gribes an (i en forældrehilsen). 

2. Elevrådet. (10min) 

 

Nyt fra elevrådet. Drøfte muligheden for 

at elevrådet laver en video om 

skolebestyrelsesvalget og hvorfor det er 

vigtigt. 

 

Elevrødderne har lavet en fin film til Facebook som teaser for 

skolebestyrelsesvalget. 

 

Elevrødderne har været til demokratidag sammen med 

elevrådene fra alle de andre skoler. Her skulle elevrådet blandt 

andet lave en musikvideo om deres egen by med godt og mindre 

godt.  

 

 



3. Principper. (20 min) 

 

(Princippet om kommunikation om 

skolebestyrelsens virke, drøftes, revideres 

og besluttes. Afventer drøftelse med 

klasseforældreråd.) 

 

Princip om fællesskaber. 

Drøftelse af udkast og beslutning 

 

Princip ture ud af huset. 

Drøftelse og evt. input til revision 

 

Bilag: 

Princip om fællesskaber 

Princip om ture ud af huset 

 

Niels og Liselotte er i proces med at invitere 

klasseforældrerådene inden næste skolebestyrelsesmøde. 

 

Princip om fællesskaber blev godkendt. 

 

Princip om ture ud af huset. 

Stikord til revision: 

Første linje omformuleres: Skolebestyrelsen opfordrer til at 

skole og SFO afvikler så mange ture ud af huset og lejrskoler, 

som muligt.  

Indskolingen tages ud af linjen omkring lejrskoler. 

Skolebestyrelsen opfordrer til at skolen arrangerer ture ud af 

huset. 

 

4. Høring omkring revision af 

ressourcetildelingsmodel (20 min). 

 

Orientering, drøftelse og input til 

høringssvar. 

 

Bilag:  

 

Tildelingsmodellen skal revideres og der har været en 

arbejdsgruppe, der har arbejdet med dette. Der er fra Børne- og 

Familieudvalget sendt to modeller i høring.   

Brian gennemgik baggrunden for høringsmaterialet og de to 

modeller.  

Modellen tager udgangspunkt i ’index100’. 

 

Input til Snejbjerg Skoles høringssvar: 

’småskoletillægget’ er fjernet. 

Det virker mere retfærdigt, at man har en model, der tager højde 

for flere ting end i den forhenværende model. 

 

Der er brugt meget tid på at udtænke en ny model, der på 

bundlinjen ikke får den store betydning for Snejbjerg Skole. 

Gerne en skarpere formulering. 

 

Pause 10 min  

5. Skolebestyrelsesvalg (15 min). 

 

Skolebestyrelsesvalg 2024. Opfølgning i 

forhold til valgmødet, hvor er vi i planen? 

Evt. andre tiltag? 

 

Bilag:  

 

Birgit laver en besked til klasseforældrerådene med opfordring 

til at dele elevrøddernes film om skolebestyrelsesvalget på deres 

egen facebookside.  

 

Som det ser ud nu, er der mindst tre af de nuværende 

medlemmer, der genopstiller.  

 

Skolen sender en reminder ud efter påske. 

Skolebestyrelsesmedlemmerne prikker egnede kandidater i 

klasserne. 

Lærerne opfordres til at prikke forældre. 

 

6. Skoleårets planlægning (20 min). 

 

Orientering og drøftelse om:  

Klasser og timer. 

 

 

Oversigt over forventede antal klasser kommende skoleår og de 

timer, det udløser. Der er lige nu usikkerhed ift. om der skal 

oprettes tre eller fire 7. klasser.  

Der er skåret på tolærertimer, bibliotekstimer, 

medievejledningstimer og i læsevejledning samt den 

supplerende undervisning. 

 



7. Referat, opfølgning fra sidste møde, 

siden sidst, orientering og meddelelser. 

(15 min) 

 

- Økonomi skole og SFO. 

- Pædagogisk leder SFO og indskoling. 

- SFO. 

 

Økonomiudskrifter er sendt ud med dagsordenen. Der var ingen 

spørgsmål eller kommentarer til udskrifterne. 

 

Vi har haft stillingen som pædagogisk leder af SFO og 

indskoling. Desværre lykkes det ikke at komme i mål med den 

kandidat, vi havde valgt. Stillingen er genopslået til besættelse 

1/8 2024. Mads fortsætter indtil 1/8. 

SFO: børnetallet holder fint ud fra budgettet. Madordningen er 

en stor succes med næsten alle tilmeldt ordningen. 

De fysiske rammer i SFO’en kommende skoleår. Kommende 1. 

årgang flytter over på mellemtrinnet i SFO-tid, så vi reducerer 

antallet af børn og dermed reducerer støjen. 

Miniklubben tager på tur til Bork Legeland 16.   april. 

Kommentar ift. beløbet på 50 kr i lommepenge, som bestyrelsen 

synes er højt.  

Klubben tager i morgen til aktivitetsdag i Holing. Der 

planlægges også med to svømmehalsture i april, samt en 

afslutningstur til maj for 4. klasserne. 

 

8. Eventuelt. (5 min) 

 

Opfordring til lærerne omkring vigtigheden af at man husker på 

at følge op med samtale, når man viser UltraNyt, da nogle 

elever kan opleve det voldsomt. 

Punkt til et kommende møde: Brug af film som underholdning i 

undervisningen. 

Hærværk i en 8. klasse, loftsplader og en dør er ødelagt.  

Information vedr. episoden med mobning i 8. klasse – her var 

det et ønske, at der var informeret ud til de andre 8. klasser.  

 

9. Næste møde. 

 

Onsdag den 24. april kl. 18.00-20.30 

 


